

**mr. sc. Zoran Ševerdija**

**MEĐUNARODNOPRAVNE NORME U UPRAVLJANJU  
OBALNIM PODRUČJEM**

**Doktorski rad**

**Sažetak**

Čovjek kao pojedinac, društvo kao globalni socijalni entitet a niti etablirane nacionalne i međunarodne političke strukture nisu sve do nedavno sagledavale važnost ekološkog očuvanja litoralnih područja. Tek manja skupina znanstvenika i javnih djelatnika ukazivala je da se pitanje i problematika obalnih područja mora sustavno i urgentno rješavati. U takvom ozračju, međunarodna zajednica preko svojih institucionalnih struktura (Ujedinjeni narodi i njene specijalizirane agencije i tijela, ondašnja Ekonomska zajednica i sada Europske unija i drugi politički subjekti i znanstveno-profesionalne udruge) počela je stvarati čvrsti međunarodnopravni okvir u pogledu učinkovitog upravljanja (devastiranim) obalnim područjima. Ova doktorska radnja znakovita naslova „Međunarodnopravne norme u upravljanju obalnim područjem“ sveobuhvatno obrađuje povijesni hod i zamršeno osmišljavanje adekvatnog instrumentarija za svrsishodno upravljanje predmetnom materijom. Ovom doktorskom radnjom, koncipiranom kroz sedam poglavlja i pripadajućim potpoglavljima uz bogatu i recentnu stručnu i pravnu literaturu na hrvatskom, engleskom i francuskom jeziku temeljem do sada ratificiranih međunarodnih konvencija i protokola po predmetnom pitanju, potvrđena je hipoteza da je bez adekvatnih i učinkovitih međunarodnopravnih normi bespredmetan bilo kakav učinkovit oblik upravljanja jednim kompleksnim geofizičkim prostorom kakvo je obalno područje.

## **Abstract**

Until recently, man as an individual, society as a global social entity, and established national and international political structures have not understood the importance of ecological conservation of littoral areas. Only a small group of scientists and public officials suggested that the issue of the coastal problems must be resolved systematically and urgently. In such an atmosphere, the international community, through its institutional structures (the United Nations and its specialized agencies and bodies, the former Economic Community and now the European Union, other political entities and scientific and professional associations), has begun to create a solid international legal framework for effective governance in favour of the (devastated) coastal areas. This doctoral thesis, entitled "International Legal Standards in Coastal Zone Management," comprehensively addresses the historical course and intricate design of adequate instruments for the purposeful management of the subject matter. This doctoral thesis, conceived of seven chapters and related subchapters along with extensive and recent scientific and legislative texts in Croatian, English and French, based on the international conventions and protocols ratified so far, confirms the hypothesis that without adequate and effective international norms, any effective form of management of a complex geophysical area such as a coastal area is meaningless.

## **Résumé**

Jusqu'à récemment, l'homme en tant qu'individu, la société en tant qu'entité sociale globale et les structures politiques nationales et internationales établies et constituées n'avaient pas compris l'importance de la protection écologique des zones côtières. Seul un petit groupe de scientifiques et de publicistes a soulevé la question relative aux problèmes côtiers qui demandent à être résolus de manière systématique et urgente. Dans une telle atmosphère, la communauté internationale, à travers ses structures institutionnalisées (les Nations Unies et ses agences et organes spécialisés, jadis la Communauté économique et maintenant l'Union européenne, d'autres entités politiques et associations scientifiques et professionnelles), a commencé à créer un solide cadre juridique international pour une gouvernance efficace en faveur des zones côtières (dévastées). La présente thèse de doctorat, intitulée "Normes juridiques internationales en matière de gestion des zones côtières", aborde de manière exhaustive le cours historique et la conception complexe d'instruments adéquats

pour une gestion ciblée du sujet. Cette thèse de doctorat, conçue en sept chapitres avec des sous-chapitres pertinents ainsi que des textes scientifiques et législatifs étendus et récents en croate, anglais et français, basés sur les conventions et protocoles internationaux ratifiés et entrés en vigueur jusqu'à présent, confirme l'hypothèse selon laquelle sans normes internationales adéquates et efficaces, toute forme raisonnable de gestion d'une zone géophysique complexe telle qu'une zone côtière n'a pas de sens.